
        

 

Àngel Oltra Pérez, com a portaveu del Grup Municipal Compromís per 
Pego a l’Ajuntament de Pego, presenta al ple municipal per al seu debat i, 
si s’escau, aprovació la següent: 

Moció Rescat de la Gestió de la Sanitat Pública a la Marina Alta 
 
És conegut per totes i tots que la situació de la sanitat a la nostra comarca 

podria ser molt millorable. 
 

Des de fa anys les veïnes i els veïns de Pego, i en general tota la Marina 
Alta, ens trobem en un greuge comparatiu amb la resta de valencians i 
valencianes en el que respecta a la qualitat de la sanitat. 

 
Aquest greuge comparatiu el podem observar dia rere dia en l'incompliment 

del plec de condicions de la concessionària, Marina Salut.  
 
 

A manera d'exemple podem citar: 
 

- la falta de compliment en els horaris d'atenció dels consultoris comarcals, 
en els que s'han donat casos de consultoris tancats fins a tres mesos 
acumulats. 

- l'incompliment de l'execució d'obres d'alguns centres de salut comarcals. 
- la no substitució dels professionals de l'Hospital comarcal per vacances, 

baixes, jubilacions, etc. 
- l'afinament dels pacients en urgències. 

- l'increment del temps d'espera. 
- retards en la realització de proves i informes en el Servei de 
Radiodiagnòstic per no cobrir les baixes de personal, que va originar que a 

principis d'estiu hi haguera més de 2000 proves pendents d'informe sols a 
l'hospital, sense contar les d'atenció primària. 

- les ecografies es realitzen, habitualment, per personal fora de la regulació 
legal. 
- continuem sense Unitat de Salut Mental Infantil i Adolescent (USMI-A), en 

contra de les recomanacions del Síndic de Greuges. 
- incompliment del Códi IAM (Infarto Agut de Miocardi), per no realitzar 

angioplàsties cinc dies a la setmana sinó dos. 
- sense codi ICTUS. 
- manca d'especialistes. 

- baixa taxa de traspassos de pacients crònics a l'HACLE de la Pedrera, 
estant per sota d'hospitals d'altres comarques. 

- males condicions de treball dels treballadors. 
 
 

Per tot això ha baixat la qualitat de l'assistència sanitària a la comarca i es 



percep, per part de la població de la Marina Alta, una sensació d'inseguretat 

pel que fa a l'ús dels serveis públics de la sanitat. 
 

Entenem, per tant, que el primer pas per millorar la situació a la Marina Alta 
passa per rescatar la gestió de la sanitat i retornar-la a mans públiques. El 
model de gestió privada ha demostrat no ser eficient, eficaç ni efectiu pels 

veïns i veïnes, i mentre continue gestionant la sanitat comarcal l'empresa 
Marina Salut, cal que Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

exigisca el compliment del plec de condicions per a la concessió. 
 
Per tot això proposem al ple de l'Ajuntament de Pego l'adopció dels 

següents 
 

 
ACORDS 
 

 
1.- Exigir a la Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública un sistema 

sanitari universal, públic, gratuït, equitatiu, de qualitat i adequadament 
finançat. 

 
2.- Sol·licitar a la Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública recuperar 
la concessió sanitària incorporant el nostre sistema a la gestió totalment 

pública. 
 

3.-Sol·licitar a la Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública que, 
mentre no es recupere la concessió sanitària per a la gestió totalment 
pública, exigisca i comprove que Marina Salut ofereix i compleix tots els 

serveis dels plecs de condicions. 
 

 
4.- Convocar una reunió amb la Consellera de Conselleria de Sanitat 
Universal i Salut Pública amb els representants dels ajuntaments de la 

comarca per tal d'exposar el citat en aquesta moció. 
 

5.- Estendre aquesta moció a la resta de pobles de la comarca per tal de fer 
extensa aquesta iniciativa en la resta de poblacions de la nostra comarca. 
 

6.- De la present moció es donarà trasllat a la Conselleria de Sanitat 
Universal i Salut Pública. 

 
 
 

                                                               Pego, a 30 de setembre de 2015 
 

 
 
 

 
 

Àngel Oltra Pérez                                       
Portaveu Compromís per Pego 


